
 

 Consell de barri Barceloneta 
 
 

Data: 10/06/2024 

Lloc:  Centre Cívic Barceloneta 

Hora:  18.30 

Assistents: 

President/a:  

Albert Batlle i Bastardas      

Consellers: 

Oriol Casabella Troncoso (PSC), Octavio González Invernizzi (PSC), David Pequeño Gutiérrez 
(Barcelona en comú), Alberto Álvarez Pérez (Barcelona en comú), Muriel Genoveva Sánchez Guy 
(Junts)  

Serveis, equipaments, tècnics o ponents:  

Gerència Districte de Ciutat Vella, Direcció de Democràcia Activa, Direcció de Serveis a les Persones i 
al Territori, Guàrdia Urbana de Barcelona, Agents Mossos d'Esquadra, Departament d'Estrategia de 
Mobilitat, Centre Cívic Barceloneta, Copa Amèrica-Ajuntament de Barcelona.  

Assistents representants d’entitats: 

Nombre d'entitats: 13 

Veïnat a títol individual:  

Nombre total: 33 persones registrades al full d'assistència. 

- Dones: 13 

- Homes: 9 

- Altres: 1 

- NS/NC: 11 

Ordre del dia: 

1. Processos participatius. 

2. Punt Informatiu. 

3. Punt deliberatiu 

1. Pla de Mobilitat 2025-2030 

2. Pla mobilitat de Copa Amèrica 

4. Torn obert de preguntes

 

Acta de: 



 

Desenvolupament de la sessió: 

Podeu consultar la informació dels temes exposats. 
 
https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/fitxers/docu_10_juny_2024_cb
_barceloneta_definitiva_.pdf 
 

Preguntes i respostes del torn obert de paraules: 
 

Exposició demanda o pregunta  Resposta regidor 

Núria, veïna afectada.  
Es queixa que hi haurà molta facilitat de mobilitat pels que 
vindran de fora, però no té clar què passarà amb els familiars 
que visitin dins del barri quant a mobilitat. 

Defensa el pla de Mobilitat, que s’ha dissenyat de manera multidireccional, de veïns de 
fora que vinguin i dels d’aquí que surtin. A més, s’ha fet un previsió que s’anirà ajustant. 
Segons la prospecció de l’Ajuntament, l’estiu no serà especialment diferent als altres i 
s’anirà veient. Evitaran que es produeixi un col·lapse a la Barceloneta quant a la mobilitat, 
perquè el barri tampoc va col·lapsar durant els Jocs Olímpics.  Esther Jonquera, veïna i membre de la plataforma No a la 

Copa Amèrica.  
Pregunta al regidor si han pensat en els veïns, que els 
expulsen del carrer. De què serveix el pla de mobilitat als 
veïns? Que no volen la Copa Amèrica i que no ho repeteixin.  

veí. 
Es queixa d’haver d’entrar al V19 molt ple, tot i que és la 
segona parada de la línia, i que era el tercer que passava en 
poc temps. La gent en cadira de rodes no pot pujar-hi. I 
aquesta situació es donava l’any passat, sense Copa Amèrica.  
Què passarà enguany? I què passarà l’any que ve que no hi 
haurà reforç? 
Es lamenta que el trànsit sempre està col·lapsat, les 
ambulàncies no poden passar i això afecta els malalts.  

Veí. 
Felicita el govern per la presentació i gestió de la participació 
veïnal i diu que hi tornarà.  
Pregunta si han fet un estudi sobre l’efecte de la competició 
en els preus de la vida en general i del lloguer en concret.  
Demana quant costa la llicència d’un cub de publicitat de 
Cupra amb vigilància privada constant, suposa que pagada 
amb diners públics.  
També reclama que expliquin millor l’accessibilitat per veïns 
d’altres barris cap a la Barceloneta.  

Esther Sangil, veïna i membre de la plataforma No a la Copa 
Amèrica.  
De la pluja de milions que aniran per habitatge, exigeix que 
siguin per gent desnonada, només persones del barri. 
Pel que fa al CAP de la Barcelona, reclama una atenció mèdica 
de qualitat i que es cobreixin les baixes.  
Exigeix que el Segle XX sigui un espai pel jovent autogestionat, 
sense que ho gestioni una empresa externa.  

Hi haurà promeses i realitats. A diferència d’anteriors mandats, ara no surten coses «per 
acumulació», sinó que hi ha un llistat de projectes i un pressupost per a executar-los. 
Està segur que les peticions veïnals coincideixen bastant amb les previsions que s’han fet. 
Demana que s’aparqui el concepte d’autogestió perquè les coses s’han de fer amb ordre. 
Es decidirà de manera democràtica la gestió del Segle XX per part de l’Ajuntament. No hi 
haurà apropiació abusiva de cap espai públic, que serà gestionat per l’administració 
pública.  

Maria, veïna. 
Després de 6 generacions al barri, es queixa dels preus 
desorbitats de l’habitatge al barri.  
Expressa malestar per la política de l’Ajuntament i manifesta 
que la Barceloneta té política pròpia. Pregunta: Fins on està 
disposat a arribar el regidor? 
 

Reconeix que la problemàtica de l’habitatge afecta barris tensionats com el de la 
Barceloneta, però també tota la ciutat. Malgrat tot, no hi ha solucions màgiques. Cal 
estudiar com funciona el mercat i intervenir-hi si és possible. 
Recorda que l’Ajuntament de Barcelona ha estat el primer en crear zones d’habitatge 
tensionat, tot i que s’escapa molt de la seva potestat.  
Cap voluntat de treure ningú. S’estudiaran les situacions personals que hi pugui haver 
pels dèficits habitacionals existents.  
La legislació estatal supera el que l’Ajuntament pugui regular i cal respectar-ho. Han 
d’atendre les resolucions judicials que arriben i les modificacions legislatives que ho 
permetin.  
Quant al CAP de la Barceloneta, és una responsabilitat de la Generalitat. Són conscients 
que ha de ser un CAP suficientment equipat i per atendre la necessitat sanitària del barri. 
L’oferta mèdica del barri s’ha de millorar, però té els espais per fer-ho: Hospital del Mar i 
el futur CAP. 

Marta Andreu. 
Es queixa que ha hagut de marxar del barri per culpa dels 
lloguers excessius. Com a cap de família nombrosa, no es pot 
permetre un lloguer de 12.000 euros. 
No tenen cap avantatge ni garantia que l’esdeveniment vagi 
bé.  
Es pregunta si s’obrirà el CAP pels turistes, perquè no 
quedaran veïns al barri. 

Lourdes. Veïna 
Diu que de l’explicació del Sr. López queda la incògnita si es 

Recorda que el seguiment de la Copa Amèrica serà majoritàriament a distància, a través 
de televisió o xarxes. Presencialment serà de difícil seguiment a la zona de mar. 

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/fitxers/docu_10_juny_2024_cb_barceloneta_definitiva_.pdf
https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/fitxers/docu_10_juny_2024_cb_barceloneta_definitiva_.pdf


 

tancarà la platja per la Copa Amèrica. Esmenta l’alerta 4 per 
amenaça terrorista. 
Pel que fa al carril bici, pensava que aniria al mig, no a la 
parada del bus.  
Es queixa dels espais pel bicicletes de lloguer i per les motos.  
Denuncia que al CAP no hi ha metges, els pediatres estan de 
baixa i no hi ha direcció. S’han hagut de contractar visites 
mèdiques a domicili amb una empresa externa. 
Reclama una bona administració per part del govern 
municipal.  

De tota manera, s’han de gestionar determinats espais. Per això justifica que s’invertiran 
31 milions d’euros pel barri, no per la Copa Amèrica.  
Un no rotund a tancar les platges, que és un patrimoni de la Barceloneta, que seguirà 
gaudint-ne.  
Esmenta que l’amenaça terrorista és de fa uns anys. 

Nicole, veïna.  
Sobre la llotja, no han demanat opinió als veïns.  
Els milions per habitatge, serà pels turistes o pels veïns? 
Denuncia l’exageració dels lloguers. 
Es privatitzarà l’accés dels vianants a alguns carrers, com Sant 
Miquel o Sant Elm? 
Es queixa que les solucions de mobilitat (més busos, 
llançadores, bus nàutic) no són pels veïns. 
Denuncia que la Copa Amèrica perjudicarà els veïns, com els 
Jocs del 92. 

Recorda que la ciutat no es va col·lapsar ni pels Jocs Olímpics i s’aniran solucionant les 
situacions puntuals que es produeixin.  
Les promocions d’habitatge s’han de fer amb criteris objectius. Hi ha uns paràmetres per 
accedir als habitatges en funció del nivell de renda, en funció de les circumstàncies de 
cadascú. I això també cal objectivar-ho. 
Es mostra en contra de l’ocupació il·legal. 

Teresa Albiol i Català, veïna  
Setena generació de veïns del barri. Denuncia que mai s’ha 
ajudat els pescadors del barri i que desapareixeran en breu, 
perquè no tenen cap tipus de suport municipal.  

La llotja s’ha fet en resposta a una demanda dels pescadors, que han estat els primers en 
gaudir-ne i que la Confraria de Pescadors n’ha estat protagonista. El sector n’està satisfet, 
de la inversió que ha fet el Port.  

Yasmina, veïna.  
Demana més seguretat al barri, especialment en referència a 
certes persones violentes que ocupen un edifici. 

Anuncia que es farà el Consell de seguretat del barri dos dies després i també hi haurà els 
informes dels Mossos i de la Guàrdia Urbana.  
Repeteix la preocupació del govern municipal per la seguretat del barri i de la ciutat.  

Montse, veïna.  
Reclama solucions a les nits de sorolls, que són ja totes les 
nits. 
Exigeix lloguers llargs i assequibles als veïns del barri, 
especialment pels joves. 
Quant al carrer Salamanca i la problemàtica d’un restaurant 
en concret, avisa que pot ser una catàstrofe perquè hi ha 
canonades de gas dins de xemeneies, més de les 
contractades.  
Aprofita per demanar una pista a la Repla (Pl. Poeta Boscà) 

Angie 
Es mostra molt decebuda per la gestió d’un restaurant que 
provoca molèsties als veïns i funciona sense llicència.  
Demana una inspecció interna per controlar el sistema del 
gas.  

Carmen López  
Denuncia violència al carrer Alegria (c. Andrea Dòria) i que la 
Guàrdia Urbana no hi va. Es sent amenaçada també de la zona 
de la Cafeteria Caracas (Pl. de la Font) i al carrer Salamanca. 
Reclama menys atenció a la Copa Amèrica i més als veïns.  

Margarita Bravo, veïna  
Com es farà efectiu el pla Mobilitat, si ja porten anys que la 
mobilitat al barri es dificulta molt durant els caps de setmana i 
en hores puntes? 
Quin dispositiu de seguretat està previst durant la Copa 
Amèrica si habitualment no s’hi veuen els cossos de seguretat. 
 

Veïna. 
Veïna des de fa més de 44 anys, recorda quan el barri era com 
un poble, més segur i tranquil. Ara està molt degradat i els 
preus són inassolibles.  
Vol més control a les llicències turístiques, perquè ara no hi ha 
inspeccions. 

Quant a l’ordenació del barri per les llicències de pisos turístics, és una campanya que 
s’està portant des de l’ajuntament.  

Isabel, veïna  
Esmenta el problema que li causa el carril bici, que passa per 
la parada de bus, i la càrrega i descàrrega de mercaderies.  
Impossible dormir al passeig pel soroll, també el restaurant 
que li provoca la terrassa sota casa seva. A més, el restaurant 
ha posat una lona que provoca molt soroll quan plou.  
La Guàrdia Urbana no apareix quan truquen.  



 

Motos i bicicletes també presenten problemes. 

Suzanne Jorquera, veïna  
Corrobora els comentaris fets per les veïnes anteriors.  
Demana explicacions per les botigues de cànnabis que han 
obert al lloc de botigues tradicionals que han hagut de tancar. 
Quines llicències tenen aquests negocis? El govern municipal 
farà polítiques per salvar el comerç local?  

Si fos pel regidor, tots els clubs cannàbics estarien tancats, però com que estem en un 
estat de dret, hi ha una sèrie de requeriments.  

Olga, veïna.  
Es lamenta de dos bars amb terrassa que té sota de casa seva 
(Carrer Maquinista 40 i 42) des de fa 10 anys. Es queixa de les 
molèsties per soroll i pel fum dels porros. Tot i haver trucat a 
la Guàrdia Urbana, no apareixen. 
La resposta que ha tingut fins ara és que tenen la llicència 
correcta. Demana quins són els passos per revocar la llicència. 

El consistori coneix perfectament el cas concret d’alguns establiments al voltat del mercat 
de la Barceloneta i els estan gestionant. Mostra la seva preocupació al respecte. 
 
El regidor pren nota de la problemàtica d’aquest carrer. 

Sebas, veí.  
Mostra la seva indignació per la celebració de la competició i 
que no hi ha consideració pels veïns. 
Acaben d’arreglar les voreres del seu carrer i els vehicles hi 
passen per sobre i les destrossen. No s’hi pot passar en cadira 
de rodes. 
Pisos turístics, n’hi ha molts. Proposa que l’Ajuntament 
s’expropiï un de cada dos que tingui un tenidor.  
Quant a les bicis, es queixa que van en contra direcció a molta 
velocitat i per sobre les voreres. 
Les terrasses, al carrer Churruca (c. Miquel de Pedrola), estan 
plenes a vessar i cal anar pel mig del carrer. 
L’ajuntament no fa res pel erradicar els pisos turístics.  
Quin tipus de democràcia és aquesta? 

Seguiran amb tota la feina d’inspecció de terrasses. Pren nota de la problemàtica. 

Teresa, veïna.  
Sempre hi ha els mateixos problemes i no hi ha solució. 
Viu al carrer Salamanca amb Hilari Salvadó. Es queixa d’un 
restaurant, que s’hi faci inspecció perquè descarreguen molt 
tard. Quan truca a la Guàrdia Urbana, es prenen una cervesa 
al restaurant. 
Reclama la Copa Barceloneta. 

Manel, AVV Barceloneta 
Expressa vergonya per la situació una finca al carrer 
Salamanca que pertany al Patronat. Reclama atenció correcta 
per part de l’administració.  
Exigeix l’informe de Bombers sobre aquesta situació.  
Diu que sembla que hi ha una mà negra que dona llicències 
sense permís. Que es netegin les pomes podrides.  
Denuncia el tema de l’habitatge i que es facin inspeccions dels 
pisos turístics. Que es facin més pisos.  
Saturació de l’espai i, a sobre, gent fent esport que no deixa 
espai a la resta. Que es pari tota aquesta gent que ocupa i no 
deixa passar.  

Es compromet a parlar amb el president del Patronat municipal de l’habitatge en 
referència al carrer Salamanca 15, perquè solucioni el tema. 

Resum d’acords: 
1. Es revisaran les intervencions fetes per la ciutadania, i es traslladarà les seves peticions als 

Departaments corresponents.  
2. Des de regidoria, hi ha un compromís directe amb el veïnat de la Barceloneta de contactar 

directament amb el Gerent de l’IMHB (c. Salamanca, 15) 
3. Actualment, hi ha una previsió del Pla de Mobilitat i que aquest s'anirà ajustant en funció de les 

necessitats amb l'objectiu de no col·lapsar el barri de la Barceloneta. 
4. Continuar i seguir els processos adients per controlar els habitatges d’ús turístic amb llicència. 
5. Reforçar les inspeccions de terrasses. 
6. No hi ha previsió de tancament de les platges a Barcelona.  

 

Es clou el Consell de Barri de la Barceloneta a les 20 hores i 36 minuts. 


